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PROTOKÓŁ  

ze wspólnego posiedzenia komisji stałych Rady Miejskiej Żerkowa 

z dnia  14 grudnia 2015 roku 

 

Posiedzenie komisji odbyło się w sali sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Żerkowie  

w godzinach od 14
00

 – 17
30 

Obecni członkowie komisji, zgodnie z załączonymi listami obecności. Ponadto  uczestnikami 

posiedzenia byli:  

 Pan Jacek Jędraszczyk   - Burmistrz Miasta i Gminy Żerków 

 Pan Michał Surma  - Sekretarz Gminy 

 Pani Bronisława  Rogacka  - Skarbnik Gminy 

 Pani Teresa Szablewska  - pracownik biura Rady Miejskiej 

 Pani Elżbieta Kupś  - pomoc administracyjna 

 Media    - przedstawiciele: „Gazety Jarocińskiej”  

 Pan Mariusz Łyskawiński - mieszkaniec Żerkowa 

 Pan Zbigniew Typański  - mieszkaniec Ludwinowa 

 

 

Temat posiedzenia: 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Analiza projektu budżetu Miasta i Gminy Żerków na 2016 r oraz WPF na lata  2016 – 

2019. 

 uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Żerków na lata 

2016 – 2019, 

 uchwalenie budżetu Miasta i Gminy Żerków na rok 2016. 

3. Sprawy bieżące. 

1) Omówienie projektów uchwał na XI sesję Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie: 

a) uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych na pomnikach 

przyrody oraz uznania za pomniki przyrody i zniesienie statusu pomnika 

przyrody z niektórych tworów przyrody, 

b) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2016, 

c) zatwierdzenia planu pracy stałych komisji Rady Miejskiej Żerkowa na rok 

2016, 

d) udzielenia pomocy finansowej Województwu Wielkopolskiemu, 

e) Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

na rok 2016 

f) wprowadzenia zmian o uchwały budżetowej na rok 2015, 

4. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad. 1 Otwarcie posiedzenia. 

Przewodnicząca dokonała otwarcia wspólnego posiedzenia komisji. Powitała zebranych po czym 

przedstawiła porządek posiedzenia. 

Porządek posiedzenia został zaakceptowany przez radnych. 

 

Ad. 2 Analiza projektu budżetu Miasta i Gminy Żerków na 2016 r oraz WPF na lata  2016 – 

2019: 

 uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Żerków na lata 

2016 – 2019 (Projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 

Żerków na lata 2016 – 2019 stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 
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Skarbnik Bronisława Rogacka –  wyjaśniła radnym, że  do opracowania Wieloletniej Prognozy 

Finansowej wykorzystano historyczne dane tj. ze sprawozdań od roku 2013 i 2014 oraz 

wykonanie budżetu za III kwartały roku 2015 i przewidywane wykonanie budżetu roku 2015 jako 

rok bazowy do planowania na lata objęte prognozą. Wieloletnia Prognoza Finansowa została 

zaplanowana na okres 3 lat, tj. od 2016 do 2019 roku. Następnie pani Skarbnik przedstawiła 

założenia jakie zadania są jeszcze do wykonania po stronie dochodów i wydatków do końca 2015 

roku. Poinformowała, że na podstawie danych z WPF został ustalony projekt budżetu na 2016 rok. 

Następnie przedstawiła wykaz przedsięwzięć planowanych w WPF na lata 2016-2019: 

 „Budowa obiektu rekreacyjnego w Żerkowie” – łączne nakłady planowane są na 

1.051.660,- zł, limit na rok 2016 wynosi 200.000,- zł 

 „Budowa sieci kanalizacyjnej w Żerkowie” – łączne nakłady finansowe 1.200.000,- 

zł limit na 2016 rok wynosi 800.000,- zł 

 „Modernizacja stacji uzdatniania wody w Podlesiu” – łączne nakłady finansowe 

1.300.000,- zł, limit na 2016 rok wynosi 300.000,- zł. 

Skarbnik – przypomniała radnym, że zgodnie z podjętą uchwałą z Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na lata 2016-2019 zostało wyłączone przedsięwzięcie pn. „Budowa sieci 

kanalizacyjnej Kamień-Ludwinów”. 

Radni nie zgłosili żadnych pytań dotyczących Projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 

2016-2019. 

 

 uchwalenie budżetu Miasta i Gminy Żerków na rok 2016 

Skarbnik Bronisława Rogacka – poinformowała, że w projekcie budżetu na 2016 rok zostały 

uwzględnione  takie zadania jak: 

- własne wynikające z ustaw ustrojowych zarówno obligatoryjna, jak i również w ramach 

posiadanych środków fakultatywnych, 

- z zakresu administracji rządowej i inne zlecone ustawami, 

- realizowane na podstawie umów i porozumień z organizacjami administracji rządowej, 

- realizowane na postawie porozumienia z innymi j.s.t. 

Skarbnik przedstawiła kolejno w poszczególnych działach, rozdziałach i paragrafach plan budżetu 

na 2015 rok, wykonanie za III kwartał 2015 roku, przewidywane wykonanie budżetu do końca 

2015 roku oraz projekt na  2016 rok.  

Dział Treść Projekt na 2016 rok 

010 Rolnictwo i łowiectwo 1 290 000,00 zł 

600 Transport i łączność    125 000,00 zł 

700 Gospodarka mieszkaniowa    169 800,00 zł 

750 Administracja publiczna      93 627,00 zł 

751 Urzędy naczelnych organów 

władzy państwowej, kontroli i 

ochrony prawa oraz sądownictwa 

       2 092,00 zł 

754 Bezpieczeństwo publiczne i 

ochrona przeciwpożarowa 

      2 000,00 zł 

756 Dochody od osób prawnych, od 

osób fizycznych i od innych 

jednostek nie posiadających 

osobowości prawnej oraz wydatki 

związane z ich poborem 

 9 780 804,00 zł 

758 Różne rozliczenia 13 499 103,00 zł 

801 Oświata i wychowanie      374 740,00 zł 

852  Pomoc społeczna   5 573 040,00 zł 

853 Pozostałe zadania w zakresie 

polityki społecznej 

 1 068 912,00 zł 
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854 Edukacyjna opieka wychowawcza    245 000,00 zł 

900 Gospodarka komunalna i ochrona 

środowiska 

   663 000,00 zł 

921 Kultura i ochrona dziedzictwa 

narodowego 

       6 000,00 zł 

926 Kultura fizyczna        7 600,00 zł 

Skarbnik – poinformowała, że łączne dochody budżetu na 2016 rok to kwota 32.900.718,00 zł 

z czego: 

- dochody bieżące w kwocie:   32.800.718,00 zł 

- dochody majątkowe w kwocie:        100.000,00 zł 

 

Radny Wojciech Raś – skąd wynika różnica w zwiększeniu liczby etatów w dziale Oświata w 

roku 2016 w stosunku do roku 2015? 

Skarbnik – wyjaśniła, że z informacji jakie uzyskała z poszczególnych jednostek oświatowych 

wynika, że wzrost liczby etatów spowodowany tym, że w placówkach oświatowych są osoby 

przebywające na urlopie na podratowanie zdrowia bądź urlopie macierzyńskim. W związku z tym  

musiały zostać na ten czas stworzone dodatkowe etaty w ramach zastępstwa.  

Radny Wojciech Raś – podkreślił, że jest bardzo widoczny wzrost liczby etatów. 

Skarbnik – wyjaśniła, że przedstawiła uzasadnienie w tej sprawie, natomiast bliższych informacji 

na pewno udzielą dyrektorzy szkół. 

Ewa Marek-Skiba – zwróciła również uwagę na fakt, że zwiększyła się liczba oddziałów, 

ponieważ do szkoły poszły dzieci sześcioletnie, ponadto w Dobieszczyźnie została stworzony 

dodatkowy oddział klasy pierwszej. 

Skarbnik – poinformowała, że istnieje możliwość porównania dzięki zestawieniu znajdującemu 

się w Projekcie budżetu Miasta i Gminy Żerków na rok 2016. 

Przewodnicząca – zwróciła uwagę na fakt że w Szkole Podstawowej w Żerkowie został również 

stworzony dodatkowy etat. 

Radna Ewa Marek-Skiba – potwierdziła informację przekazaną przez Przewodniczącą, dodając, że 

etat został stworzony z uwagi na fakt, iż jeden z oddziałów przedszkolnych liczy 27 osób 

w związku z tym konieczne było zatrudnienie dodatkowej osoby. 

Radny Bogdan Bożejewicz  - poprosił panią Skarbnik o przypomnienie radnym, jakie wnioski 

zostały złożone przez sołtysów. 

Skarbnik – poinformowała, że po przerwie zostaną przekazane radnym informacje dotyczące 

złożonych wniosków. Po czym została zarządzona przerwa. 

Po przerwie radni otrzymali wykaz złożonych przez sołtysów wniosków na 2016 rok. 

 

W związku z brakiem pytań pani Skarbnik przeszła do omawiania kolejno 

w poszczególnych działach, rozdziałach i paragrafach plan budżetu na 2015 rok, wykonanie za III 

kwartał 2015 roku, przewidywane wykonanie budżetu do końca 2015 roku oraz projekt 

planowanych wydatków na  2016 rok.  

Wszystkie wydatki kalkulowane są w sposób celowy, oszczędny i realny. 

Wydatki bieżące w budżecie na 2016 rok zaplanowano w kwocie 30.417.554,25 zł,  natomiast 

wydatki majątkowe na kwotę 5.786.000,00 zł. zgodnie z zasadą wydatki bieżące nie mogą 

przekroczyć dochodów, w związku z tym poczyniono starania, w celu ograniczenia wydatków 

bieżących, aby zachować zapis do jakiego zobowiązuje Ustawa o finansach publicznych. Możemy 

zaciągnąć kredyty i pożyczki na inwestycje, jednak nie ma możliwości zaciągnięcia kredytów 

i pożyczek na wydatki bieżące.  

Skarbnik – przedstawiła plan wydatków zawarty w projekcie budżetu na 2016 rok. 

 

Dział Treść Projekt na 2016 rok 

010 Rolnictwo i łowiectwo  2 792 700,00 

600 Transport i łączność  1 802 200,00 
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700 Gospodarka mieszkaniowa     177 000,00 

750 Administracja publiczna  4 090 823,25 

751 Urzędy naczelnych organów władzy 

państwowej, kontroli i ochrony prawa oraz 

sądownictwa 

        2 092,00 

754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona 

przeciwpożarowa 

    629 500,00 

757 Obsługa długu publicznego     190 000,00 

758 Różne rozliczenia       90 000,00 

801 Oświata i wychowanie 12 859 571,00 

851 Ochrona zdrowia      130 000,00 

852 Pomoc społeczna   6 458 447,00 

853 Pozostałe zadania w zakresie polityki 

społecznej 

  1 071 812,00 

854 Edukacyjna opieka wychowawcza      386 145,00 

900 Gospodarka komunalna i  ochrona środowiska   3 062 364,00 

921  Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego   2 104 100,00 

926 Kultura fizyczna      356 800,00 

Skarbnik – poinformowała, że projekcie budżetu zabezpiecza się kwotę 5.786.000,- zł na 

następujące wydatki majątkowe: 

- termomodernizacja obiektów użyteczności publicznej, będących własnością gminy (dotyczy to 

budynków będących własnością gminy) - 100.000,- zł 

- budowa sieci wodociągowej osiedle Żerków - 190.000,- zł 

- budowa sieci wodociągowej łącznik Laski-Żerków – 60.000,- zł 

- budowa sieci kanalizacyjnej osiedle Żerków – 800.000,- zł 

- budowa sieci kanalizacyjnej Raszewy 400 m i Pawłowice 300 m – 300.000,- zł 

- modernizacja stacji uzdatniania wody – Podlesie – 350.000,- zł 

- budowa studni, ujęcie wody w Lubini Małej – 200.000,- zł 

- budowa dróg wewnętrznych osiedle Przybysław – 300.000,- zł 

- budowa chodnika w Brzóstkowie, Kretków-Żerniki – 100.000,- zł 

- budowa drogi w Miniszewie 980 m – 800.000,- zł 

- termomodernizacja budynków administracyjnych Żerków ul. Mickiewicza 5 i 6 – 500.000,- zł 

- zakup samochodu dla OSP Dobieszczyzna – 350.000,- zł 

- zakup sprzętu dla jednostek OSP – 20.000,- zł 

- zakupy (zmywarki, lodówki, pieca gazowego do Szkoły Żerków na ul Kolejowej – 5.000,- zł 

- dotacje na przydomowe oczyszczalnie (40 sztuk) – 300.000,- zł 

- nowe punkty oświetlenia ulic – 20.000,- zł 

- modernizacja obiektów B, C, D Hotelu – 87.000,- zł 

- modernizacja stacji uzdatniania wody i basenów kąpielowych – 186.500,- zł 

- modernizacja kręgielni wraz z oświetleniem – 17.500,- zł 

- modernizacja opłotowania przy MCT ul. Jarocińska 35 – 50.000,- zł 

- kapitalny remont, modernizacja strażnicy-biblioteki Żerków – 200.000,- zł 

- budowa obiektu rekreacyjnego – plac niezwykły-Żerków – 200.000,- zł 

- modernizacja sali w Szczonowie – 310.000,- zł 

- budowa placów zabaw w Sierszewie, Śmiełowie, Chwałowie – 100.000,- zł 

- zakup sceny na amfiteatr w Żerkowie – 90.000,- zł 

Planowany budżet na 2016 rok jest zrównoważony. 

Zaplanowane dochody bieżące w wysokości 32.800.718,- pokrywają zaplanowane na 2016 rok 

wydatki bieżące w kwocie 30.417.554,24 zł, co spełnia zapis art. 242 Ustawy o finansach 

publicznych. 

Skarbnik poinformowała, że z rozchodów zaplanowano spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów 

i pożyczek z dochodów własnych. 
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Radna Ewa Marek – Skiba – zwróciła się z zapytaniem czy dotacja przekazana na bibliotekę to 

jest część na działalność statutową , a pozostała część na kulturę? 

Skarbnik – wyjaśniła, że dyrektor otrzymuje określoną kwotę i sam decyduje, jakie kwoty na co 

przeznaczy. 

Radny Sebastian Nowaczyk – poinformował, że ma pytanie dotyczące wniosków złożonych przez 

sołtysów, ponieważ jest widoczne w zestawieniu wydatków majątkowych, że będą one 

realizowane oszczędnie i w wybranych sołectwach, a co z pozostałymi? I czy można by inaczej 

ułożyć budżet, aby uwzględnić więcej wniosków? 

Skarbnik – poprosiła radnego S. Nowaczyka o przedstawienie konkretnych propozycji. 

Radny Sebastian Nowaczyk – zaproponował, aby część środków zaplanowanych na budowę 

chodnika w Brzóstkowie i Żernikach „przerzucić” na budowę chodnika w Lubini Małej przy 

drodze wojewódzkiej. Nadmienił, że według niego budowa chodnika na ziemi gminnej jest 

możliwa. 

Burmistrz – wyjaśnił, że cały czas są czynione starania w tej sprawie, jednak na razie żadne 

konkretne decyzje nie zapadły. Wspomniał, że temat ciągnie się już tak długo, jak dotyczący 

wcześniej temat oświetlenia w Lubini Małej. Wyjaśnił, że w Urzędzie Wojewódzkim trwają 

obecnie zawirowania i nie ma osoby, która udzieliłaby konkretnych informacji. Planowano różne 

rozwiązania jednak w rezultacie nic nie doszło do skutku. Zarząd Dróg Wojewódzkich 

w bieżącym roku wyremontował zatokę autobusową z chodnikiem umożliwiającym dojście (około 

60 m chodnika). Poinformował, że zapisy w projekcie budżetu nie wykluczają budowy chodnika 

w Lubini Małej. Poczekajmy jeszcze jak się to wszystko poukłada w Województwie, jest nowy 

Wojewoda, na pewno będą jeszcze jakieś zmiany w Zarządzie Dróg Wojewódzkich, a jeśli  nie to 

będziemy musieli wtedy atakować, żeby te nasze wnioski nie były na dole, tylko na początku 

segregatora. To przyjmuję i będę tego pilnował, a jak trzeba będzie, jeśli powiedzą nam że zrobią 

połówkę to my będziemy robić resztę. I przy tym odcinku wypadałoby jeszcze jakieś dwie lampy 

postawić, bo byłaby cała wieś przy drodze wojewódzkiej zrobiona. Na pewno nie wszyscy czują się 

usatysfakcjonowani, że nie są wszystkie zadania ujęte, ale  środki muszą być sprawiedliwie 

podzielone. Poinformował, że nie jesteśmy właścicielem drogi w związku z tym powinniśmy 

również ograniczyć wydawanie naszych środków na budowę chodnika. Podkreślił, że środki są 

ograniczone i nie na wszystko starcza, jednak zawsze można zrobić jakieś przesunięcia 

w budżecie. Wspomniał, że czeka nas również naprawa mostu nad wiaduktem kolejowym 

w Chrzanie, ponieważ koniecznie wymaga on remontu.  My musimy to zadanie przyjąć na klatkę 

i na ten cel nie dostaniemy znikąd od nikogo środków. Kolei to nie dotyczy. A musi to być 

zrobione. 

Burmistrz – podkreślił, że wszyscy radni mają jakieś życzenia, jednak trzeba pamiętać, że rolą 

radnego jest również szukanie środków i oszczędności na inwestycje.  

Burmistrz – nadmienił, że podczas termomodernizacji budynków użyteczności publicznej planuje 

się montaż baterii fotowoltaicznych. Na ten cel będziemy mogli się częściowo starać o środki 

z zewnątrz.  

Przewodnicząca – zgodziła się z Burmistrzem, że trzeba poczekać na decyzje, jakie zapadną na 

szczeblu wojewódzkim w sprawie budowy chodnika przy drodze wojewódzkiej w Lubini Małej. 

Radny Sebastian Nowaczyk – Pani Przewodnicząca, zapis w budżecie jest zawsze zapisem 

w budżecie. I to jest ważne.  

Skarbnik – zwróciła się z zapytaniem do radnego S. Nowaczyka, czy Powiat bądź Województwo 

mają zawarty w budżecie zapis dotyczący budowy chodnika w Lubini Małej? 

Radny Sebastian Nowaczyk – odpowiedział, że nie jest, aż tak daleko poinformowany w tej 

kwestii. 

Skarbnik - poinformowała, że zawsze do wszystkich innych inwestycji gmina się dokłada. 

Następnie zwróciła uwagę na to, że Powiat również wszystkich inwestycji nie ujmuje w budżecie. 

Podkreśliła, że jeśli będzie to zadanie realizowane to nasza gmina na pewno dołoży. Nam  nie 

wolno finansować zadań na nieswoich obiektach i nie dołożymy. 

Wiceprzewodniczący – nadmienił, że jest ciekawy jak jest skonstruowany budżet w powiecie. 

Zwrócił się do radnego S. Nowaczyka, czy ten posiada jakieś informacje w tej sprawie. 
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Radny Sebastian Nowaczyk – poinformował, że nie posiada bliższych informacji. Nadmienił, że 

rozmawiał ze Starostą jednak nie uzyskał żadnych konkretnych odpowiedzi, dodał, że ma dojść do 

kolejnego spotkania, podczas, którego jest możliwość, że zapadną jakieś decyzje.  

Burmistrz – stwierdził,  że nie ma pewności czy Powiat będzie chciał dołożyć do budowy 

chodnika przy drodze wojewódzkiej.  

Radny Sebastian Nowaczyk – ja też jestem ostrożny i dlatego nie chcę na razie nic więcej mówić. 

Burmistrz –stwierdził, że rzeczywiście trzeba być ostrożnym w tej kwestii. Bo my też nie 

wpisujemy ścieżki rowerowej, też nie wpisujemy naszego udziału na drogę Żerków-Dobieszczyzna-

Sucha-Sierszew, ale wiemy, że gdzieś z tyłu głowy to jest i to zadanie się tu pojawi. Powiat ma 

przystąpić do prac dokumentacyjnych, a żeby to było to też mają geodetów wpuścić. Następny rok 

ma być na przygotowanie całej dokumentacji żeby można rozpocząć dalsze prace. Bo taka była 

deklaracja powiatu, że ta droga na pewno  w tej kadencji ma powstać i to nie tylko do połowy 

tylko od początku do końca, żeby to miało sens, żeby było tak jak z drogą Ruda Komorska-Jarocin. 

Skarbnik – dopowiedziała, że na koniec roku pozostaną wolne środki i jeśli w budżecie powiatu 

pojawią się inwestycje realizowane na terenie naszej gminy, to my również je wprowadzimy do 

budżetu. Ale niech umieszczą. Wiem, że na dzień dzisiejszy tych inwestycji nie ma, więc nie było 

potrzeby blokowania tych środków. 

Radny Zdzisław Paluszkiewicz – trzeba cierpliwie poczekać. 

Przewodnicząca –stwierdziła, że jeżeli Województwo wykaże w kwestii budowy jakąś chęć to my 

z pewnością pomożemy. 

Radny Janusz Szóstek – ja chciałbym koledze odpowiedzieć, bo cię gryzie chodnik Żerniki-

Kretków, przeczytaj sobie to dobrze, bo  sołtysi wypisali 13 pozycji, co trzeba zrobić w naszym 

okręgu. Te rzeczy trzeba zrobić. 

Radny Sebastian Nowaczyk – podkreślił, że on już wcześniej składał petycję w sprawie budowy 

chodnika w Lubini Małej. 

Radny Janusz Szóstek – to ja jedną rzecz wypisałem, którą trzeba zrobić ze względu na 

skrzyżowanie dróg, żeby można się tam normalnie poruszać, aby umieścić pasy, żeby było można 

dojść do przystanku, do zatoki, tam, gdzie są zabierane dzieci. Tylko o to mi chodzi, tj. o długości 

210 metrów. 

Radny Zdzisław _Paluszkiewicz – kolega już tutaj trzecią kadencję o to walczy. 

Radny Janusz Szóstek – chodzi mi o to, że jestem już tak daleko zdesperowany, że ja do tego 

dołożę, bo dalej tak nie może być, po prostu nie może. To nie są jakieś duże koszty, takie jak 

u was, że trzeba przykryć rurę, że trzeba zrobić odwodnienie czy cokolwiek. U nas jest akurat taki 

przypadek, że droga jest pochylona na jedną stron, więc nie potrzeba żadnego odwodnienia. 

Wystarczy tylko położyć krawężnik i ułożyć kostkę i nic więcej jest niepotrzebne. Nie mówimy o 

żadnych wielkich inwestycjach. Ale jakbyś się tak  dobrze przyjrzał, to co jest wypisane dla Suchej 

i dla Sierszewa i to co jest wypisane dla Małej Lubini, jakbyś to przeliczył to nie jest kwota 200 

tys., bo nawet 300 nie wystarczy. I chociaż żeby w każdej miejscowości była jedna rzecz zrobiona 

to będzie bardzo dobrze, jak będzie jedna rzecz zrobiona w ciągu roku to wszyscy to uszanujemy, 

ale wy tego nie potraficie zrozumieć, tylko i wyłącznie jest atak.  

Radny Sebastian Nowaczyk – Panie Januszu, ja nikogo nie atakuję i nie mam zamiaru atakować. 

Chodzi tylko o to, że społeczność Lubini Małej po 25 latach, chce mieć po prostu zrobiony 

chodnik. Po 25 latach tym ludziom się należy żeby szli z kościoła do centrum miejscowości po 

chodniku, żeby samochód ich nie spychał, żeby nie byli ochlapani wodą, bo są tam koleiny, które 

mają pół metra, 

Radny Janusz Szóstek – czyli jak ja idę do kościoła to mnie ma prawo spychać? 

Radny Sebastian Nowaczyk – ja nie mówię czy pana ma spychać czy nie, ja tylko mówię jaka 

sytuacja jest w Lubini. Dodał, że tego typu przepychanki słowne według niego nie mają sensu. 

Radny Janusz Szóstek – tyle ile ta rada i ten Burmistrz do tego światła, które jest już założone 

i chodnika  się przyłożył i zrobił, to naprawdę należy mu powiedzieć dziękuję. 

Radny Sebastian Nowaczyk – ale, ja nie mam problemu, panie Burmistrzu. Dziękuję bardzo.  

Burmistrz – wyjaśnił, że nikogo nie będziemy oszukiwać, że na pewno zrobimy chodnik, 

ponieważ nie jest to nasza własność, a żeby zrealizować wymogi, które stawia Dyrektor Dróg 
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Wojewódzkich potrzeba sporo czasu. Dodał, że w pierwszej kolejności zostanie przeprowadzona 

modernizacja Dworku w Lubini Małej, ponieważ to jest nasz obiekt, a jeżeli będzie możliwa 

budowa chodnika przy drodze wojewódzkiej to na pewno środki zostaną dołożone przez nas. 

Radny Janusz Szóstek – stwierdził, że został już zrobiony chodnik przy drodze wojewódzkiej 

w Gizałkach, Grabie, w Suchej oraz próg spowalniający w Lubini Małej przy szkole w związku 

z tym kolejnym etapem do wykonania został do zrobienia chodnik w Lubini Małej. 

Przewodnicząca – podsumowała, że rozumie radnego S. Nowaczyka, jednak trzeba zrozumieć, że 

nie wszystko jest możliwe do zrobienia z uwagi na brak środków. Na posiedzeniu trzeba 

prowadzić dyskusje jednak trzeba mieć pełną świadomość, że nie wszystko co się chce jest 

możliwe do realizacji. Wszystko trzeba robić sukcesywnie. Każdy dba, tak jak mówi pan 

Sebastian, że to są życzenia mieszkańców, tak każdy może powiedzieć o swojej miejscowości. 

Dobrze, że tak jest. Powoli, próbujmy to robić, tak jak oczywiście pieniążków nam starczy, 

ponieważ skąd mamy wziąć te pieniądze na tyle potrzeb, które są tu wypisane. 

Burmistrz – wspomniał, że w Lubini Małej jest również konieczny wykonanie drugiego odwiertu 

wody. Ponieważ poziom wód cały czas się obniża. Podkreślił, że w  działaniach rady nie chodzi 

o to, żeby wciąż się kłócić tylko, aby dojść do porozumienia i do kompromisu.  

Wiceprzewodniczący – stwierdził, że również nie dziwi się radnemu S. Nowaczykowi, w związku 

budową chodnika, ponieważ wiąże się to z zapewnieniem mieszkańcom większego 

bezpieczeństwa. Wspomniał, że walka o sygnalizację świetlną na skrzyżowaniu w Suchej trwała 

również bardzo długo. Zaproponował radnemu S. Nowaczykowi, aby zwiększył swoją aktywność 

i udał się również do innych instytucji, które mają większy wpływ na budowę chodnika w Lubini. 

Skarbnik – poinformowała, że projekt budżetu został przesłany do Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w celu przeanalizowania i wydania opinii. Dodała, że pani Prezes z RIO cały czas 

informuje, że nie wolno realizować nieswoich zadań, ponieważ za takie postępowanie czeka pana 

Burmistrza dyscyplina budżetowa. W pierwszej kolejności należy realizować swoje zadania. 

Gdybyśmy postępowali w inny sposób z pewnością Regionalna Izba Obrachunkowa wydałaby 

negatywną opinię o projekcie budżetu.  

Radna Ewa Marek-Skiba – zwróciła się z zapytaniem czy podczas budowy sieci kanalizacyjnej na 

osiedlu będzie możliwość położenia krótkiego odcinaka chodnika przy Sklepie Polskim 

rozpoczynającego się za panią Andrzejczak w kierunku pani Gauzy?  Następnie zwróciła się 

z zapytaniem co z odcinkiem chodnika od pani Woelke do pana Kończaka oraz co z łącznikiem 

między ulicą 700-lecia a ulicą Mickiewicza? Poinformowała, że w przypadku w/w łącznika chodzi 

głównie o bezpieczeństwo ludzi poruszających się tam, ponieważ chodnik jest w bardzo złym 

stanie, co powoduje, że pieszy poruszają się po ulicy. 

Burmistrz – poinformował, że będzie to zrobione  na wiosnę następnego roku. 

Radna Ewa Marek-Skiba – podkreśliła, że wraz z mieszkańcami ma ogromną prośbę dotyczącą 

remontu chodnika, ponieważ jest to najgorszy odcinek w Żerkowie. 

Burmistrz – powiedział, że on również ma świadomość tego, że większość inwestycji jest 

robionych na wioskach i mieszkańcy obwiniają go za to, że w Żerkowie jest robione bardzo mało 

inwestycji. 

Radny Andrzej Stachowiak – stwierdził, że ten chodnik jest tam fizycznie, a w większości wiosek 

chodzi się nadal poboczem. Trzeba pamiętać również ile środków w poprzednich latach zostało 

przeznaczonych na Żerków.  

Burmistrz – wyjaśnił, że w Komorzu Przybysławskim planuje się połączenie części 

popegeerowskiej ze środkiem miejscowości. Tam jest potrzeba natychmiastowych działań, ale 

leży to po stronie powiatu. My powiatowi pomożemy, byliśmy już tam niedawno, jednak do tej 

pory żadne konkretne decyzje nie zapadły. 

Przewodnicząca – bardzo dobrze, że rozmawiamy i mówimy o swoich bolączkach. Dobrze, że 

wymieniamy te poglądy, bo niektórzy może nawet nie wiedzą, o którą drogę czy chodnik chodzi. I 

bardzo dobrze, że sobie tu wyjaśniamy 

Radny Andrzej Stachowiak – dokładamy się do wielu zadań do powiatu, natomiast oni dla naszej 

gminy robią bardzo mało. Moim zdaniem my jako rada powinniśmy wyhamować z tymi dodatkami 

do powiatu. 
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Wiceprzewodniczący – stwierdził, że dobrze byłoby poznać również budżet powiatu i jakie środki 

mają zaplanowane na inwestycje w Gminie Żerków. Wnioskował o zaproszenie radnych 

powiatowych, aby przedstawili informację dotyczącą środków przeznaczonych na inwestycje 

w naszej gminie. 

Radny Janusz Szóstek – poinformował, że radni powiatowi mają problem żeby się spotkać 

i przedyskutować pewne sprawy. Podkreślił, że pani Przewodnicząca również występowała w tej 

kwestii do radnych powiatowych, jednak nigdy do tego nie doszło.  

Radna Ewa Marek-Skiba – poparła radnego J. Szóstka.  

Pan Zbigniew Typański –   w nawiązaniu do dyskusji dotyczącej pozyskiwania środków na 

modernizację i budowę dróg poinformował, że w kwietniu rusza u Wojewody nabór wniosków do 

Programu dotyczącego przebudowy i modernizacji dróg peryferyjnych.  

Burmistrz – poinformował, że sprawdzi informacje przekazane przez pana Z. Typańskiego. 

Nadmienił, że dobrze byłoby, żeby udało się ze środków, o których wspomniał pan Z. Typański 

zrobić drogę Lisew-Ludwinów. 

Pan Zbigniew Typański – poinformował, że droga Lisew-Ludwinów nie kwalifikuje się do 

programu, o którym wspomniał. 

Burmistrz – ona łączy dwie drogi o wyższej klasie i jest to przebudowa, łączy też z się drogami 

prowadzącymi do osób mieszkających po prawej stronie czyli spełnia wszystkie kryteria, aby  ci 

z tzw. peryferii mogli  dojechać. I nie wiem czy przypadkiem nie mówimy o tym samym programie.  

Przewodnicząca – podziękowała również panu Z. Typańskiemu za informacje. 

Radna Ewa Marek-Skiba – czy gmina zamierza pozyskać jakieś środki na budowę Parku 

Niezwykłego? Nadmieniła, że według niej można by trochę zmienić koncepcję, aby był on mniej 

niezwykły i przekazać go do użytku wcześniej. 

Burmistrz – wyjaśnił, że nie wszystko musi być zrealizowane zgodnie z koncepcją  Parku 

Niezwykłego przedstawioną wcześniej radnym. Nadmienił, że podejmowane są starania, które 

umożliwiłyby pozyskanie środków z zewnątrz na ten cel. 

Przewodnicząca – stwierdziła, że koncepcja Parku jest bardzo ambitna i nie musi to być wykonane 

w jednym roku. Można to wszystko rozłożyć w czasie. 

 
Ad. 3 Sprawy bieżące. 

Omówienie projektów uchwał na XI sesję Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie: 

a) uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych na pomnikach przyrody 

oraz uznania za pomniki przyrody i zniesienie statusu pomnika przyrody 

z niektórych tworów przyrody, 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały. Poinformowała, że uchwała miała zostać podjęta 

na poprzedniej sesji jednak ze względu na brak uzgodnienia z Regionalnym Dyrektorem Ochrony 

Środowiska została przesunięta na kolejną sesję.  

Przewodnicząca – wyjaśniła radnym, że projekt uchwały został już uzgodniony i zostanie podjęty 

na kolejnej sesji. W związku z brakiem pytań przeszła do omawiania kolejnego projektu uchwały. 

b) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2016, 

Przewodnicząca – poinformowała, że plan KR zostanie przedstawiony pozostałym radnym po 

posiedzeniu Komisji Rewizyjnej, która została zaplanowana na 17 grudnia 2015 roku. 

c) zatwierdzenia planu pracy stałych komisji Rady Miejskiej Żerkowa na rok 2016, 

Przewodnicząca – poprosiła przewodniczącego Komisji Planowania i Finansów oraz Oświaty 

Kultury i Współpracy Zagranicą radnego B. Bożejewicza o przestawienie planu pracy komisji. 

Radny Bogdan Bożejewicz – przedstawił plan pracy komisji na 2016 rok (plan pracy komisji 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca poprosiła o odczytanie planu pracy Komisji 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska radnego Zdzisława Paluszkiewicza. 

Przedstawiony plan pracy stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

d) udzielenia pomocy finansowej Województwu Wielkopolskiemu, 

Przewodnicząca – przedstawiła projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Województwu Wielkopolskiemu. Wyjaśniła radnym, że środki mają zostać przekazane na 
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realizację przedsięwzięcia dotyczącego budowy bazy lotniczego pogotowania ratunkowego 

w Michałkowie. 

Skarbnik – poinformowała, że wnioskowana kwota nie została wprowadzona do projektu budżetu, 

umieszczenie jej w projekcie, będzie dopiero możliwe po podjęciu w/w uchwały. 

Burmistrz – wyjaśnił, że dobrze by było, gdyby radni podjęli uchwałę, ponieważ jest już 

helikopter, który czeka, aby ruszyć do działań, jednak nie ma odpowiedniej bazy.  

Radny Zdzisław Paluszkiewicz – stwierdził, że na pewno pani Skarbnik uda się znaleźć środki 

w budżecie na ten cel. 

Radni opowiedzieli się za przekazaniem kwoty zawartej w projekcie uchwały na budowę bazy 

lotniczego pogotowia ratunkowego w Michałkowie. 

d) Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 

2016 

Przewodnicząca – poinformowała, że każdego roku musi być podejmowany Gminny Program 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

Radny Zdzisław Paluszkiewicz – poprosił, aby na ten cel zdjąć środki, a przekazać je na budowę 

bazy lotniczego pogotowia ratunkowego w Michałkowie. 

Burmistrz – poinformował, że nie jest to możliwe. 

Skarbnik – wyjaśniła, że zgodnie z Ustawą o przeciwdziałaniu alkoholizmowi środki uzyskane 

z wydanych zezwoleń na sprzedaż alkoholu muszą zostać przeznaczone na bieżącą działalność 

związaną z  przeciwdziałaniem alkoholizmowi. 

Burmistrz – dopowiedział, że świetlice socjoterapeutyczne działające na terenie naszej gminy są 

naprawdę potrzebne. Dodał, że dla niektórych dzieci stanowią one pewnego rodzaju azyl. 

Poinformował, że w ramach świetlic socjoterapeutycznych organizowane są wyjazdy wakacyjne 

oraz różnego rodzaju imprezy. Dzieci również dzięki takim spotkaniom na świetlicach czują się 

bardziej dowartościowane. 

e) wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na rok 2015, 

Omówienie wprowadzanych zmian do budżetu przełożona na komisję zaplanowaną w dniu sesji 

30 grudnia 2015 roku na godzinę 12.30. 

 

Ad. 4 Sprawy bieżące. 

Przewodnicząca – poprosiła Sekretarza o odczytanie uwag polemicznych do „Informacji prawnej 

w przedmiocie badania zachowania trybu powołania dyrektora instytucji kulturalnej” 

sporządzonej przez radcę prawnego Marcina Rajmana. Uwagi zostały sporządzone przez Radcę 

Prawnego panią Magdalenę Podsiadłowską-Pawlak. 

Pan Zbigniew Typański – powiedział, że na sesji padła informacja, że najbliższej komisji zostanie 

poruszony temat rozgraniczenia działek w Ludwinowie. 

Burmistrz – poinformował, że podjął działania w tej sprawie. Geodeta obecnie przebywa na 

zwolnieniu lekarskim i nie możemy nic w tej kwestii zrobić. Poinformował, że chciałby również 

zakończyć temat. 

Pan Zbigniew Typański – stwierdził, że jeżeli geodeta został opłacony i nie może dokończyć prac, 

to trzeba wszcząć nowe postępowanie, ponieważ środki na ten cel zostały już wydane. 

Poinformował, że na obecną chwilę można wynająć innego geodetę, aby dokonał on podziału 

działek w celu dojścia do porozumienia i podpisania protokołu granicznego. 

Burmistrz – jest to sprawa administracyjna, która kończy się decyzją, od decyzji strony mogą się 

odwoływać i jeżeli nie ma konsensusu trzeba iść do Sądu, który rozstrzygnie sprawę. Na razie 

papiery ma geodeta. Kamienie, które są bez kwitów stoją na polu i jesteśmy w sytuacji gorszej niż 

byliśmy. 

Pan Zbigniew Typański – w gorszej sytuacji jest gmina, ponieważ sprawę rozgraniczenia w 2005 

roku udało się wygrać. Teraz próby zmuszenia Starostwa Powiatowego, Urzędu, Wydziału 

geodezji do wprowadzenia zapisu z 2001 roku oraz tych, które były robione wcześniej też się nie 

udały i w tym miejscu droga administracyjna się skończyła. Geodeta nie odwołał się od wyroku 

Sądu Administracyjnego w Poznaniu. Orzeczenie jest prawomocne i nie ma już innego ruchu. Sąd 

po raz drugi nie zajmie się sprawą rozgraniczeniową działek 515/2 i 515/3, ponieważ w tej 
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sprawie zapadł już prawomocny wyrok. Nie ma takiej możliwości, nawet jeśli nie dojdziemy do 

porozumienia na gruncie, to sprawa nie trafi do Sądu Panie Burmistrzu. Tu jest sytuacja zupełnie 

patowa. Administracyjnie wszystko się zakończyło, nie można wprowadzić podziału, sądownie 

odnośnie podziału granic nic również nie da się zrobić, bo Sąd orzekał w tej sprawie i wydał 

prawomocny wyrok. Wszystkie trzy strony zapłaciły za biegłego: Burmistrz, ja i pan Marek. 

Pan Zbigniew Typański – poinformował, że planuje na polu zamontować kamerę i bezpośrednio 

zamieszczać relację w internecie dotyczącą zachowania pana Marka podczas kiedy on pracuje na 

polu. Wspomniał, że jesienią dochodziło podczas prac polowych do sytuacji, gdzie pan Marek 

kładł mu się pod przednie koło traktowa, aby uniemożliwić prace. Wspomniał, że w takiej sytuacji 

dzwonił po Policję. 

Burmistrz – stwierdził, że również mu zależy na tym, aby zakończyć sprawę. 

Przewodnicząca – podkreśliła, że wszystkim zależy, aby temat został rozwiązany i zamknięty.  

Pan Zbigniew Typański – wyjaśnił, że tylko pan Burmistrz i on mogą zakończyć sprawę, 

ponieważ pan Marek nie jest żadną stroną w postępowaniu. Powiedział, że według niego 

postępowanie przeprowadzone w ubiegłym roku samo w sobie powinno skutkować 

wypowiedzeniem umowy dzierżawy czy części jej warunków, ponieważ „gmina sama stwierdziła, 

że nie wie, w którym miejscu ma tą działkę”, dokonuje rozgraniczenia po to żeby ustalić położenie 

gruntu, który dzierżawi. I pan Marek na nowych warunkach mógłby mieć zawartą umowę 

dzierżawy.  

Burmistrz – nadmienił, że może jeszcze być trzecia osoba. 

Pan Zbigniew Typański – zgodził się z Burmistrzem, dodając, że ta osoba trzecia musiałaby się 

zgodzić na kupno działki o nieustalonej granicy. A jeśli dojdzie do takiej sytuacja, to nadal się nie 

zmieni, ponieważ będzie w dalszym ciągu dochodziło do konfliktów.  

Przewodnicząca – temat bardzo długo trwa i trzeba jak najszybciej rozstrzygnąć sprawę. 

Pan Zbigniew Typański  - stwierdził, że jemu również zależy, aby jak najszybciej rozwiązać 

zaistniałą sytuację.  

Przewodnicząca ma zakończenie złożyła wszystkim radnym życzenia z okazji nadchodzących 

Świąt Bożego Narodzenia.  

 

Ad. 4 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca o godzinie 17.30
 
zamknęła wspólne 

posiedzenie komisji stałych Rady Miejskiej Żerkowa. 

 

 

  

 

PROTOKOŁOWAŁA:    PRZEWODNICZYŁA: 

 

 

Teresa Szablewska                   /-/ Barbara Urbańska 

 

 

Elżbieta Kupś 
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